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  Protokół nr IX/2024 

przebiegu IX sesji Rady Powiatu w Śremie, 

która odbyła się w piątek 20 grudnia 2024 r. 

 w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie przy ul. Adama Mickiewicza 17 

    

Obrady rozpoczęto o godz. 12.00. 

W sesji udział wzięło 17 Radnych.  

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

W obradach uczestniczyła również: 

1. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik. 

2. Skarbnik Powiatu Tatiana Cynka. 

3. Dominik Czubanowski Radca Prawny.  

4. Agnieszka Oleszak – Baczyńska pracownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Śremie. 

5. Izabela Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa Powiatowego w 

Śremie. 

6. Wioleta Jastrząbek Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu. 

 

Lista gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Zaproszenie na sesję stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Marcin Chwałczyński: Otwieram obrady IX sesji Rady Powiatu  

w Śremie. Informuję Państwa, że obrady sesji Rady Powiatu są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz oraz dźwięk, a podstawą prawną tej rejestracji jest art. 6 

ust. 1 lit. c rozporządzenia ogólnego o ochronie danych osobowych. Zgodnie z którym 

przetwarzanie jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego wskazanego w art. 15 ust. 1a 

ustawy o samorządzie powiatowym. 

  

Witam bardzo serdecznie Panie i Panów Radnych, Członków Zarządu Powiatu oraz Panią 

Sekretarz Dominikę Fornalik i Panią Skarbnik Tatianę Cynkę. 

Witam zaproszonych gości, pracowników starostwa oraz obsługę Rady i przedstawicieli mediów. 

 

Na podstawie listy obecności stwierdzam, że w sesji uczestniczy 17 Radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum i Rada jest władna podejmować 

prawomocne uchwały. 

 

Przewodniczący Rady: Zgłaszam wniosek od Zarządu Powiatu o rozszerzenie porządku obrad o 

punkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VIII/52/2024 Rady Powiatu w 

Śremie z dnia 29 listopada 2024 r. w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, który stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaję pod głosowanie wprowadzenie wymienionego punktu do 

porządku obrad. Rada powiatu (17 głosów za) rozszerzyła porządek sesji o ww. punkt.  

 

 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z VIII sesji. 

3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu. 
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4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu śremskiego na 

lata 2025-2045. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2025 rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej, 

c) odczytanie opinii komisji stałych Rady, 

d) przedstawienie autopoprawek Zarządu do projektu budżetu, 

e) dyskusja nad projektem budżetu, 

f) głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Zarządu, 

g) głosowanie wniosków zgłoszonych w trakcie dyskusji, 

h) głosowanie uchwały z przyjętymi poprawkami. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego na 

2024 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg 

powiatowych.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 

Zastępczej w Powiecie Śremskim na lata 2025-2027”.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 roku.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VIII/52/2024 Rady Powiatu w Śremie z 

dnia 29 listopada 2024 r. w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Wojewody Wielkopolskiego zadań publicznych 

z zakresu administracji rządowej.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu, Rozwoju 

Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa na 2025 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej 

oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska na 2025 rok. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 

Rekreacji na 2025 rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie Interpelacje i zapytania Radnych. 

18. Wolne wnioski i informacje. 

19. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

20. Zamknięcie sesji. 
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Ad 2. 

Przewodniczący Rady: Czy Radni zgłaszają uwagi do protokołu z VIII posiedzenia Rady 

Powiatu? 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 

 

Protokół VIII sesji z dnia 29.11.2024 r. został przyjęty przez Radę Powiatu jednogłośnie (17 

głosów za). 

 

Ad 3.  

Przewodniczący Rady: Informuję, że sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady 

Powiatu dotyczące sesji z dnia 29.11.2024 r. stanowiące załącznik nr 5 do protokołu nie 

wymaga uzupełnienia. Czy Radni zgłaszają pytania? 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 4. 

Starosta Śremski Piotr Ruta odczytał uzupełnienie sprawozdania z działalności Zarządu 

Powiatu w Śremie. Sprawozdanie z uzupełnieniem stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady: Czy Radni zgłaszają pytania do sprawozdawcy? 

Radni nie zgłosili pytań. 

  

Ad 5. 

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu śremskiego na lata 2025-2045. 

 

Skarbnik Powiatu Tatiana Cynka przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawkami, które 

stanowią załącznik nr 7 do protokołu. Następnie odczytała opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, która wyraziła pozytywną opinię. Kopia opinii stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu (oryginał pisma w wydziale FN).   

 

Przewodniczący Rady: Otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań.  

 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i poddaje pod głosowanie przyjęcie autopoprawek do 

WPF. Rada Powiatu w Śremie przyjęła autopoprawki (16 głosów za, 1 wstrzymujący się). 

 

Przewodniczący Rady: Proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Ewa Lisek: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Beata Sarnowska-Czajka: 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Hieronim Bartkowiak: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Obywatelska Hieronim Bartkowiak: Opinia 

pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 



 4  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr IX/56/2024 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu śremskiego na lata 

2025-2045 została podjęta przez Radę Powiatu w Śremie (16 głosów za, 1 wstrzymujący się) i 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

  

Ad 6.   

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2025 rok. 

 

Skarbnik Powiatu Tatiana Cynka przedstawiła prezentacje dotyczącą budżetu powiatu 

śremskiego na 2025 rok, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu.   

 

Ad 6 a i b. 

Skarbnik Powiatu Tatiana Cynka przedstawiła projekt uchwały budżetowej oraz odczytała 

opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, która wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały 

budżetowej. Kopia opinii stanowi załącznik nr 11 do protokołu (oryginał pisma w wydziale FN).   

 

Ad 6c. 

Przewodniczący Rady: Proszę o przedstawienie opinii komisji stałych Rady o projekcie uchwały. 

Opinie stanowią załącznik nr 12 do protokołu.   

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Ewa Lisek: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Beata Sarnowska-Czajka: 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Hieronim Bartkowiak: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Ad 6d. 

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego podpunktu dotyczącego przedstawienia 

autopoprawek Zarządu do projektu budżetu. Autopoprawki stanowią załącznik nr 13 do 

protokołu. 

 

Skarbnik Powiatu Tatiana Cynka przedstawiła autopoprawki Zarządu do projektu budżetu. 

 

Ad 6e. 

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego podpunktu dotyczącego dyskusji nad projektem 

budżetu.  

 

Radny Emil Majsner: Dziękuję za przygotowanie tego budżetu. Ta forma graficzna, która 

pojawiła się dzisiaj jest ciekawa, za to Pani Skarbnik dziękuję. Zaintrygowała mnie na pierwszej 

fotografii ta suwmiarka, która ściska te złotówki. Chciałoby się, żeby ona rozsunęła się trochę 

szerzej zwłaszcza, w niektórych punktach. Chciałbym dowiedzieć się, patrząc na to, o czym 

wczoraj rozmawialiśmy, w kontekście zmniejszenia dochodów w DPS-ach. W związku z tym, że 

mamy tych uczestników, czy użytkowników DPS-u coraz mniej skąd przyjęto kwoty na 2025 rok? 

Czy one są tożsame z 2024, czy są większe, czy są mniejsze? Jeśli chodzi o dochody w DPS-ach, 
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to pierwsze pytanie. Teraz druga uwaga. W zasadzie taka, ten budżet na 2025 jest takim budżetem 

ostrożnym, bym powiedział. Chociaż nie do końca wyrazistym. Zdarzały się w poprzednich latach 

budżety znacznie lepsze w mojej opinii. No i to, co mnie martwi, zwłaszcza w kontekście 

zlikwidowania na poprzedniej sesji MOS-u to dotacja na sport. Oczywiście zdaje sobie sprawę, że 

kwota 169 tysięcy jest wyższa, jak standardowa kwota 135 tysięcy, która obliguje nas jakby w 

programie ostrożnościowym. Niemniej jednak, jak sprawdziłem sobie budżety od 2016 roku, to 

zawsze jest to kwota 0,12%. I myślę, że oczywiście do zadań powiatu bezpośrednio nie należy 

dbanie o kulturę fizyczną, o sport. To wszyscy chyba mamy świadomość, że jeśli będziemy dbali 

o sportowy rozwój młodzieży, będziemy w przyszłości ponosili znacznie mniejsze kwoty na 

chociażby środki związane ze zdrowiem i dbaniem o to zdrowie tej młodzieży. Dlatego patrząc na 

budżet, który tak, jak powiedziałem jest dla mnie nijaki, mając też pozytywną część głosów nad 

niektórymi punktami, wstrzymam się od głosu. Dziękuję. 

 

Wicestarosta Zenon Jahns: Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Pan Radny źle 

interpretuje kwoty 135, a 165. Jeżeli chodzi o sport. Bo Pan Radny mówi, że tam mamy 

ograniczenie pomiędzy tymi kwotami. To nie jest prawda, bo ograniczenie mamy do kwoty 130 

tysięcy. Natomiast ta kwota 170 tysięcy, to jest nie tylko de facto na dotacje sportowe. To po 

pierwsze. Po drugie, w sumie na sport wydajemy nie 135 tysięcy, a około czterysta tysięcy zł. Bo 

w tym budżecie, jeżeli Pan Radny analizował projekt, który ma przed sobą jest jeszcze 

profilaktyka zdrowotna, ponad sto trzydzieści tysięcy zł i sto tysięcy zł wydajemy z promocji na 

sport. Dziękuję. 

 

 Starosta Piotr Ruta: Ja jeszcze odniosę się do kolejnej kwestii, bo Pan Radny oczywiście 

słusznie zauważył, że bardzo zależy nam na sporcie dzieci i młodzieży. Właśnie dlatego 

zlikwidowaliśmy MOS. O czym Pan Radny doskonale wie. Tłumaczyliśmy to tyle razy, że 

kolejny raz już mi się nawet nie chcę tłumaczyć, że pieniądze przeznaczone na MOS praktycznie 

w ogóle nie szły na dzieci i młodzież. No, ale skoro Pan Radny się upiera przy tym MOS-ie, no to 

nic nie poradzę. Odnośnie DPS-u bardzo proszę Panią Skarbnik o odpowiedź. 

 

Skarbnik Tatiana Cynka: Jeżeli patrzymy na analizę dochodów i wydatków związanych z 

pomocą społeczną i DPS-ami, mamy tutaj zwiększenie dochodów o około 8%. Wydatków 

natomiast około 4%. Natomiast analiza, jeżeli Pan by dokonywał takiej analizy, musi Pan brać 

pod uwagę projekt budżetu na rok 2024 do projektu budżetu 2025. Ponieważ w tym roku zaszła 

taka nowość, iż ministerstwo uruchomiło program, w ramach którego pracownicy Domów 

Pomocy Społecznej otrzymują dodatki w wysokości tysiąca złotych miesięcznie do swoich pensji. 

Co powoduje, że w ciągu roku plan ulega modyfikacji i zmianom. Więc te procentowe 

porównania powinien Pan odnosić do projektów. 

 

Radny Teodor Stępa: Panie Przewodniczący, Szanowni Radni. Tak, jak tu zostało powiedziane 

budżet jest przedstawiony w sposób graficzny. I wydaje się, że on jest zrozumiały. Powinien być 

tak przedstawiony, że faktycznie będzie zrozumiały dla nas, dla Radnych, jak również dla 

społeczeństwa. Rozbicie właśnie tych tłumaczonych spraw związanych z kulturą fizyczną, ze 

sportem to jest tylko wytłumaczenie. Ponieważ promocja to promocja zdrowia. Nam chodzi. 

Znaczy się mi chodzi i na pewno Radnemu też o krzewienie kultury fizycznej wśród młodzieży. 

Już ostatnio mówiłem, że właśnie zajęcia pozalekcyjne powodują w klubach i międzyszkolnym 

ośrodku sportowym, że młodzież ma zajęcia i się tym interesuje. Mobilizuje się właśnie do 

działania. Nie zajmując się jakimiś innymi rzeczami, które po prostu idą w kierunku 

niewłaściwym. A krzewienie kultury fizycznej, no to każdy z nas chce żebyśmy mieli ładną, 

zdrową, prostą, wysportowaną młodzież. Bo my jako powiat krzewimy to wszystko, tą przyszłość 

tego powiatu, tego społeczeństwa. 

 

Więc ja uważam, że wpis 135 tysięcy to jest właściwie to, co powiat będzie wydawał na 

krzewienie kultury fizycznej. I powinniśmy tutaj właśnie z tej rezerwy lub tej nadwyżki 
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przynajmniej 200 tysięcy dołożyć do krzewienia kultury fizycznej, pozalekcyjnej, w klubach. 

Jeżeli chodzi o młodzież w zajęciach pozaszkolnych. Druga sprawa, którą chciałem poruszyć to, 

jak zauważyliśmy, nasz budżet składa się właśnie z dochodów, których głównym elementem to 

jest właśnie ten przychód z podatku PIT i CIT. Pochodzi to przede wszystkim właśnie od 

przedsiębiorców. Od małych, średnich przedsiębiorców, od dużych przedsiębiorców. Ale głównie 

chodzi o MŚP. Czyli te małe, średnie przedsiębiorstwa, które są kapitałem polskim. Naszym, 

rodzinnym. I ich działalność, ta praca, którą wykonują, ta działalność gospodarcza przynosi nam 

właśnie ten przychód. I o to powinniśmy tutaj zadbać. Nie widzę tutaj właśnie środków. Nie 

zauważyłem. Bo to wiadomo, jakie ma powiat zadania, to ja to rozumiem. Te pieniądze, które 

dostajemy na swoje zadania, które mamy wpisane w ustawie. Ale powinniśmy też wykazać tą 

opiekuńczość właśnie dla rozwoju małych, średnich i wszystkich firm, które w naszym powiecie 

działają. To są po prostu te dwa moje punkty, które uważam, że powinniśmy o nie dbać. 

Przyszłość naszego powiatu, czyli młodzież. I druga sprawa, podatki. Żeby one spływały, to musi 

nasz biznes się rozwijać. Musimy o nich dbać. Ta informacja, która poprzez ośrodek wspierania 

małej i średniej przedsiębiorczości, powinna wychodzić jak należy prowadzić biznes, jakie są 

zagrożenia, jakie są nowe trendy. Szanowni Państwo, ja Wam powiem, że spotkałem się z 

kilkoma przedsiębiorcami z Powiatu Śremskiego, którzy zainwestowali właśnie w maszyny. Ja 

mówię, no ale dlaczego nie skorzystali ze wsparcia. U nas jest wsparcie dla małych firm nawet 40 

procent. Jeżeli jest firma do 9 osób, to 60 procent. Czyli tak zwane decyzje o wsparciu, które 

właśnie realizują specjalne strefy ekonomiczne. To jest program Ministerstwa Rozwoju i 

Technologii. Usłyszałem, że ja nic nie wiedziałem. A, co w urzędach wam nie powiedzieli? Nie, 

my nic nie wiemy, bo my się nie spotykamy. A ponoszone koszty, które zostały już poniesione. 

Jest parę firm w Śremie, tutaj właśnie na Zbrudzewie, co skorzystały z tego. Ale żaden 

przedsiębiorca nie powie swojemu kumplowi, że skorzystał z decyzji o wsparciu. Polega to na 

tym, że 60% podatku dochodowego w tej małej firmie. Jeżeli chodzi o duże firmy MŚP, czyli 

przedsiębiorstwa to może nawet 20-25% przez 10 lat odciągać sobie ten podatek, wyregulować to 

w podatku dochodowym, a ten mały 40-60%. W tym roku będą te działania nasze bardziej 

wzmożone wymuszające na tych właśnie samorządach żeby ta informacja przy decyzjach na 

inwestycje, na budowę, środowiskowe była załącznikiem z jakich może skorzystać ulg 

podatkowych. Także tutaj chcę powiedzieć, że w promocji kiedyś informowano jakie działania 

mamy w kierunku tej współpracy z przedsiębiorcami. Jeżeli jest to tam gdzieś zapisane to proszę 

powiedzieć. Dziękuję bardzo. 

 

Starosta Piotr Ruta: Sport, o którym już tutaj wspomnieliśmy to jest znacznie więcej niż to, co 

Panowie mówią. Nie będę powtarzał. Tak, to jest znacznie więcej. Pomimo tego, że to nie jest 

zadanie powiatu. To właśnie dlatego, że nam tak zależy, to wspieramy. Tak, jak możemy. Od 

wspierania sportu są gminy. I dlatego myślę, że ideałem byłoby, aby każdy zajął się tym, do czego 

został stworzony. A my głównie będziemy się skupiać na zadaniach powiatu. Jeśli chodzi o 

kwestie biznesowe, to Pan Radny już też pokrótce odpowiedział. Przy czym znowu podkreślam to 

trochę też nie jest zadanie powiatu. Nawet nie trochę. Ale też poprzez Unię Gospodarczą Regionu 

Śremskiego na pewno czymś takim się zajmujemy. I tu też wracam do tego, aby każdy zajął się 

tym, do czego został powołany. Promocja w sensie spotkań, prelekcji, odczytów, czy wręcz 

szkoleń. No to też powiat nie będzie tym się zajmował. I proszę mi wierzyć, z zainteresowaniem 

obserwuję działania właśnie specjalnej strefy ekonomicznej, którą Pan reprezentuje. I to jest 

właśnie najlepszy przykład, że w ten sposób to można robić. Dlaczego przedsiębiorcy nie wiedzą 

o ofercie strefy czy ministerstwa. No to pewnie na tych spotkaniach, na których Pan jest i z tego 

co wiem, to są zaplanowane kolejne, można zapytać, się dowiedzieć, jakoś diagnozować problem. 

Natomiast to znowu powtarzam, nie jest zadanie powiatu, żeby organizować szkolenia dla 

przedsiębiorców. Z pewnością wie Pan, że spotkania z przedsiębiorcami odbywają się głównie w 

ramach Powiatowego Urzędu Pracy. Ale to też na te tematy, którymi my, czy Powiatowy Urząd 

Pracy się zajmuje. I na tych spotkaniach myślę, że te tematy, którymi my powinniśmy się 

zajmować są podejmowane. Nie przewiduję, żeby powiat zajmował się czymś, co bardzo dobrze 

robi Pan Radny. I tu naprawdę proszę mi wierzyć, że bez żadnego przekąsu to mówię. Bo 
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obserwuję. I, jak najbardziej jestem za wsparciem przedsiębiorstw. To bardzo cenna rzecz. I to 

tyle. I, jak gdyby aż tyle i tylko tyle. Naprawdę zajmijmy się tym, do czego jesteśmy powołani. I 

głównie na tym się skupmy. Taka jest moja, że tak powiem, główna idea. I w tą stronę idziemy. 

Nie wykluczając, że wspieramy sport, czy dzieci, czy młodzieży. Poprzez likwidację MOS, jak już 

wspomniałem na przykład. I przeznaczanie jednak mimo wszystko środków na to, do czego tak 

naprawdę jest zobowiązana ustawowo gmina. Dziękuję bardzo. 

 

Radny Emil Majsner: Trochę z troską i smutkiem słucham słów Pana Starosty. Bo oczywiście, 

co do wypełniania obowiązków to ok. Ale proszę sobie wziąć pod uwagę, że 46%, tak jak tutaj 

Pan Teodor powiedział 46% wpływów naszych i tego czym możemy dzielić, to są pieniądze 

pozyskane od ludzi, a ta pomoc dla przedsiębiorców z niewielu stron płynie. I tutaj oczywiście 

Ośrodek Wspierania Przedsiębiorczości, który jest finansowany również przez nasze starostwo, 

Urząd Pracy, który też jest w znacznej mierze wspierany. To jest to za mało. I tutaj mówimy nie o 

tym, co trzeba zrobić i przesuwaniu środków, papierków i tak dalej. Tylko o konkretnych 

działaniach. Ponieważ ani gmina, ani powiat niewiele robi, żeby tych przedsiębiorców zatrzymać 

na terenie, pomóc im w jakikolwiek sposób w trudnych czasach. A już nie mówiąc o pozyskaniu 

kolejnych, bo tego tutaj kompletnie nie ma. I jeśli nie nastąpi jakieś zastanowienie i szybkie 

zreflektowanie tego, to wkrótce te wpływy zmaleją. I wtedy będziemy szukali środków na bieżącą 

działalność. Dziękuję. 

 

Starosta Śremski Piotr Ruta: Panie Radny, czy Panowie Radni ja naprawdę rozumiem tę troskę. 

Nie rozumiem jednak tego uporu. Bo to nie jest nic, to co robimy poprzez właśnie Unię 

Gospodarczą Regionu Śremskiego. To nie jest nasza jednostka. To nie jest jednostka, która jest 

stworzona, nie wiem, w wielu powiatach. To jest bardzo dobra jednostka, stworzona przez 

poprzednie władze. Przy bardzo dobrym pomyśle. I tu kłaniam się również Panu Radnemu, który 

w tym współuczestniczył. Bo był jednym ze współtwórców. I nie odbierajmy im tego. My nie 

będziemy pozyskiwać przedsiębiorców, bo od tego są inne jednostki. My nie będziemy się 

zajmować czymś, do czego naprawdę nie jesteśmy powołani. Ale, jak gdyby może ucinając 

długość tej dyskusji Szanowni Panowie, dzisiaj jest rozmowa na temat budżetu. Konkretnie z 

którego punktu zabieramy, na który dajemy? Z którego konta, podkonta zabieramy, ile zabieramy, 

na które dajemy, głosujemy. I tym się zajmijmy. Bo do tego jest z kolei powołana Rada. Do 

głosowania nad wnioskami. 

 

Radny Teodor Stępa: Ja rozumiem zadania powiatu. Ja tu zwróciłem uwagę, skąd pochodzą 

pieniądze na budżet. Bo to jest wyliczane tym samym algorytmem. Ile z tego wpływu ma powiat. 

I chodzi o to, żeby dbać właśnie o te wpływy, no i pielęgnować te wpływy. Tak, jak się przyjaźnie 

pielęgnuje. Ja zaraz złożę wniosek. Wypowiedź Pana Starosty w imieniu Zarządu na moją 

wypowiedź obrazuje, jakie macie podejście do wychowania młodzieży, jeżeli chodzi o krzewienie 

kultury fizycznej, jak również o przedsiębiorców. My do tego nic nie mamy, bo to idzie swoim 

torem. Czyli od tego jest gmina. A powinniśmy tą troskę wykazać, chociażby troszeczkę.  

I proponuję, ażeby do działu kultura fizyczna, gdzie jest 135 tysięcy zł, na krzewienie kultury 

fizycznej dołożyć 200 tysięcy zł tzw. nadwyżki budżetowej. To znaczy nadwyżka budżetowa, 

która została przedstawiona na samym początku. Może to być, proszę Pana, również z rezerwy 

budżetowej. 

 

Przewodniczący Rady: Jeżeli dobrze rozumiem, chodzi o zwiększenie Panu kwoty na sport, tak? 

 

Radny Teodor Stępa: Kultura fizyczna o 200 tysięcy z rezerwy budżetowej. Z rezerwy 

budżetowej, dobrze. 

 

Przewodniczący Rady: I tak brzmi Pana wniosek, tak? 

 

Radny Teodor Stępa: Tak. 
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Przewodniczący Rady: Dziękuję bardzo. Oddaje głos Pani Skarbnik. 

 

Skarbnik Tatiana Cynka: Jeżeli chodzi o rezerwę, to chciałabym zwrócić uwagę, iż ona jest 

ustalona zgodnie z przepisami w określonych wartościach. I teraz, jeżeli ruszymy tę rezerwę, a nie 

mamy tego przeliczonego, to prawdopodobnie naruszymy strukturę całego budżetu. I po złożeniu 

go do Regionalnej Izby Obrachunkowej okaże się, iż będziemy musieli podejmować uchwałę 

naprawczą do tej uchwały. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady: Czy nadal Pan podtrzymuje wniosek? 

 

Radny Teodor Stępa: Tak. 

 

Przewodniczący Rady: Dobrze, dziękuję. Jeszcze proszę o zabranie głosu Pana Starostę. 

 

Starosta Śremski Piotr Ruta: Przecież Panowie Radni doskonale wiedzą, że przewrócenie 

budżetu to są kolejne opinie i tak dalej, i tak dalej. Panowie doskonale wiedzą, że jesteśmy w 

programie oszczędnościowym, więc tak do końca wiele z tych wielkości, które określamy na 

wydatkach, jest narzuconych przez Ministerstwo Finansów. Panowie doskonale wiecie, że 

Ministerstwo Finansów, w każdej chwili może nam dowolnej kwoty zabronić. My z kolei 

doskonale wiemy, że co to Panów obchodzi. Po prostu skończmy dyskusję. Jest wniosek, 

przegłosujemy ten wniosek. Myślę, że tu już nie ma o czym dyskutować. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady: Szanowni Państwo, teraz będziemy głosować autopoprawki, które 

przedstawiła Pani Skarbnik. Później będziemy głosować wnioski, które zgłosili Panie lub Panowie 

Radni. Zamykam w tej chwili dyskusję nad projektem budżetu i przechodzimy do podpunktu F. 

 

Ad 6f. 

Przewodniczący Rady: W tej chwili, Szanowni Państwo, głosujemy wniesione propozycje 

autopoprawek. To są te, które zgłaszała Pani Skarbnik jakieś 15-20 minut temu. 

Proszę o oddanie głosu. 

 

Autopoprawki zostały przyjęte przez Radę Powiatu (15 głosów za, 2 wstrzymujące się). 

 

Ad 6g. 

Przewodniczący Rady: I przechodzimy Szanowni Państwo, do podpunktu g mianowicie 

głosowanie wniosków zgłoszonych w trakcie dyskusji. I teraz będziemy głosować nad wnioskiem 

Pana Radnego Teodora Stępy o przesunięcie tych środków, o których mówiliśmy wcześniej. 

Chyba, że są inne. Pan Radny Robert Piątek prosi o głos. 

 

Radny Robert Piątek: Ja mam tylko pytanie do Pani Skarbnik. Jakie będą konsekwencje, jeżeli 

przyjmiemy ten wniosek? 

 

Skarbnik Tatiana Cynka: Prawdopodobnie będziemy mieli uwagę do tego, iż projekt budżetu 

został przyjęty niezgodnie z zasadami. Bo po przeliczeniu prawdopodobnie zmieni się nam 

struktura. I spowoduje to, że będą uwagi przez Regionalną Izbę Obrachunkową i wezwanie do 

naprawy tej uchwały. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady: Szanowni Państwo, nie widzę i nie słyszę innych wniosków. W takim 

razie głosujemy wniosek zgłoszony przez Pana Radnego, Teodora Stępę. Kto jest za przyjęciem 

tego wniosku?  

Za przyjęciem wniosku zagłosowało 2 Radnych, przeciw zagłosowało 14 Radnych i 1 wstrzymał 

się od głosu. Informuję, że wniosek nie został pozytywnie oceniony. Dziękuję bardzo. 
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Ad 6h. 

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego podpunktu dotyczącego głosowanie uchwały z 

przyjętymi poprawkami.  

 

Przewodniczący Rady: Proszę o przedstawienie opinii Klubów. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Obywatelska Hieronim Bartkowiak: Opinia 

pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaję pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr IX/57/2024 w sprawie uchwały budżetowej na 2025 rok (15 głosów za, 2 

wstrzymujące się) została podjęta przez Radę Powiatu i stanowi załącznik nr 14 do protokołu.   

 

Ad 7.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok. Informuję, że projekt uchwały był 

przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc poproszę o przedstawienie 

autopoprawek. 

 

Skarbnik Powiatu Tatiana Cynka omówiła autopoprawki, które stanowią załącznik nr 15 do 

protokołu.  

 

Przewodniczący Rady: Otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań.  

 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Ewa Lisek: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Obywatelska Hieronim Bartkowiak: Opinia 

pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr IX/58/2024 zmieniająca uchwałę budżetową na 2024 rok została podjęta przez Radę 

Powiatu (16 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
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Ad. 8. 

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego na 2024 rok. Proszę o 

zabranie głosu panią Skarbnik. 

 

Skarbnik Powiatu Tatiana Cynka powiedziała, że do tego projektu uchwały nie ma 

autopoprawek. 

 

Radny Wojciech Zajler opuścił Salę Sesyjną. 

 

Przewodniczący Rady: Otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Ewa Lisek: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Obywatelska Hieronim Bartkowiak: Opinia 

pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr IX/59/2024 zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego na 

2024 rok została podjęta przez Radę Powiatu (15 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad 9. 

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg powiatowych. 

Informuję, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu komisji budżetu. 

przez pana Dominika Różyckiego Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Śremie więc 

otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

  

Radni nie zgłosili pytań.  

 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i Proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Ewa Lisek: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Obywatelska Hieronim Bartkowiak: Opinia 

pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 
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Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr IX/60/2024 w sprawie ustalenia stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg 

powiatowych została podjęta przez Radę Powiatu (15 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Radny Wojciech Zajler wszedł na Salę Sesyjną. 

 

Ad 10. 

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie 

Śremskim na lata 2025-2027”. Informuję, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym 

posiedzeniu komisji zdrowia więc otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań.  

 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i Proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Hieronim Bartkowiak: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Obywatelska Hieronim Bartkowiak: Opinia 

pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr IX/61/2024 w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej 

w Powiecie Śremskim na lata 2025-2027”. została podjęta przez Radę Powiatu (17 głosów za) i 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

Ad 11.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 roku. Informuję, że 

projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu komisji zdrowia więc otwieram 

dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań.  

 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i Proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Hieronim Bartkowiak: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Obywatelska Hieronim Bartkowiak: Opinia 

pozytywna.  
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Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr IX/62/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się 

środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 roku została 

podjęta przez Radę Powiatu (17 głosów za) i stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 

Ad 12.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VIII/52/2024 Rady Powiatu w Śremie z dnia 29 listopada 

2024 r. w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. Proszę o omówienie projektu uchwały 

panią Wioletę Jastrząbek Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu. 

 

Wioleta Jastrząbek omówiła projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady: otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań.  

 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i poddaje pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr IX/63/2024 zmieniająca uchwałę nr VIII/52/2024 Rady Powiatu w Śremie z dnia 29 

listopada 2024 r. w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków została podjęta przez Radę 

Powiatu (16 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

 

Ad 13.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia od Wojewody Wielkopolskiego zadań publicznych z zakresu 

administracji rządowej. Informuję, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym 

posiedzeniu Komisji Budżetu, przez panią Izabelę Ratajczak Kierownik Referatu Spraw 

Obywatelskich Starostwa Powiatowego w Śremie, więc otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie 

pytań. 

Radni nie zgłosili pytań.  

 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Ewa Lisek: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Obywatelska Hieronim Bartkowiak: Opinia 

pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 
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Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr IX/64/2024 w sprawie w sprawie przyjęcia od Wojewody Wielkopolskiego zadań 

publicznych z zakresu administracji rządowej została podjęta przez Radę Powiatu (17 głosów za) i 

stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

 

Ad 14. 

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i 

Przestrzegania Prawa na 2025 rok. 

Informuję, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc 

otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań.  

 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Ewa Lisek: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Obywatelska Hieronim Bartkowiak: Opinia 

pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Uchwała nr IX/65/2024 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu, Rozwoju 

Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa na 2025 rok została podjęta przez Radę Powiatu 

jednogłośnie (17 głosów za) i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Ad 15. 

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Zdrowia, Pomocy społecznej oraz Rolnictwa i 

Ochrony Środowiska na 2025 rok. 

Informuję, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc 

otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań.  

  

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Hieronim Bartkowiak: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Obywatelska Hieronim Bartkowiak: Opinia 

pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 
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Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Uchwała nr IX/66/2024 w sprawie przyjęcia pracy Komisji Zdrowia, Pomocy społecznej oraz 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska na 2025 rok została podjęta przez Radę Powiatu jednogłośnie 

(17 głosów za) i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Ad 16. 

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji na 2025 

rok.  

Informuję, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc 

otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań.  

  

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji: Komisja zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Obywatelska Hieronim Bartkowiak: Opinia 

pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Uchwała nr IX/67/2024 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 

Rekreacji na 2025 rok została podjęta przez Radę Powiatu jednogłośnie (17 głosów za) i stanowi 

załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Ad 17. 

Przewodniczący Rady: Przechodzę do następnego punktu porządku obrad czyli interpelacji i 

zapytań Radnych. 

Radna Sylwia Dopierała: Chciałabym złożyć na ręce Pana Przewodniczącego interpelację o 

pomoc finansową dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Masłowie na zakup nowego wozu 

strażackiego. Ich dotychczasowy wóz strażacki jest z roku 1978, ma już 46 lat, więc już długo im 

służył lecz jest bardzo wyeksploatowany. Jest to jednostka bardzo aktywna, która zasługuje na 

pomoc. Pozwolę sobie również zostawić tutaj list od Prezesa OSP, Pana Benedykta. W sprawie 

właśnie tutaj tego wozu strażackiego. Jest też podany numer konta, jeżeli ktoś z Państwa Radnych 

chciałby wpłacać datki. Do czego bardzo zachęcam. Dziękuję bardzo. 

 

Radny Wojciech Świdurski: Panie Przewodniczący, chciałbym złożyć interpelację w imieniu 

mieszkańców Gminy Książ z prośbą o podjęcie działań zmierzających do budowy chodnika 

wzdłuż drogi wojewódzkiej numer 436 na odcinku ulicy Dworcowej w Książu do skrzyżowania z 

drogą powiatową 4080P prowadzącą w kierunku miejscowości Brzóstownia. Ten odcinek drogi 

jest pozbawiony chodnika, jest bardzo niebezpieczny. Uczęszczają również nim dzieci udające się 

do szkoły podstawowej w Książu. Uważam, że należy tam podjąć działania, aby ten chodnik 

właśnie w tym miejscu powstał. Dziękuję bardzo. 
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Radni nie zgłosili więcej interpelacji i zapytań. 

 

Ad 18. 

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad czyli wolnych 

wniosków i informacji.  

Radny Emil Majsner: Ja tylko chciałbym w tym świątecznym pędzie, żebyśmy nie zapomnieli, 

że tuż po świętach 27 grudnia jest ważna rocznica dla nas, Wielkopolan. Rocznica Powstania 

Wielkopolskiego. I proszę Radnych i ogólnie mieszkańców do udziału w obchodach. Bo dzieją się 

rzeczy zarówno w gminie, jak i w ościennych gminach. Także proszę abyśmy o tym święcie nie 

zapomnieli, że 27 jest już w piątek. Dziękuję. 

 

Nie zgłoszono więcej głosów.  

 

Ad 19. 

Przewodniczący Rady: Informuję, że najbliższe posiedzenia komisji odbędą się 30 stycznia 

natomiast sesja jest zaplanowana na dzień 31 stycznia. 

W programie eSesja został zamieszczony dla Państwa harmonogram pracy Rady Powiatu na 2025 

rok. 

Proszę, aby Państwo zgodnie z wcześniejszymi informacjami zdali po sesji stare tablety i odebrali 

nowe oraz podpisali nowe umowy i protokoły zdawczo-odbiorcze. 

Ad 20. 

Przewodniczący Rady: Proszę o zabranie głosu Pana Starostę. 

Starosta Śremski Piotr Ruta: W tym zakresie dziękuję za wszystkie opinie, wszystkie wnioski. 

Bo no od tego właśnie jesteśmy, żeby taki budżet, co roku uchwalać. Dziękuję oczywiście 

wszystkim tym, którzy w sposób szczególny zaangażowani byli w jego tworzenie. No i druga 

rzecz. Oczywiście chciałbym Państwu przy okazji złożyć serdeczne życzenia. Nadchodzi czas 

świąteczny. W związku z tym przede wszystkim oczywiście Wesołych Świąt. W miłej, ciepłej, 

rodzinnej atmosferze. Bo to jest najważniejsze, abyśmy też trochę wytchnienia mieli od tej 

codziennej pogoni. Mam nadzieję, że spełnią się wszystkie Państwa życzenia, które zawarliście w 

listach do Mikołaja. Więc tego wam życzę. Jeśli nie, no to trudno. Widocznie byliście niegrzeczni. 

Ale to już nie mnie oceniać. Od tego jest święty Mikołaj. Moi drodzy, ciepłych, spokojny świąt. 

Tego wam życzę. Nie będziemy się oczywiście widzieli w najbliższym czasie, więc również 

szczęśliwego Nowego Roku. I to tyle. Dziękuję bardzo za ten wspólny rok. 

 

Przewodniczący Rady: Szanowni Państwo, ja również dołączam się do życzeń spokojnych i 

radosnych świąt. Dziękuję za miniony rok. Szczęśliwego Nowego Roku. Myślę, że wszyscy sobie 

możemy tego życzyć. Drobne upominki od Pana Starosty są do zabrania. Wszystkiego dobrego na 

Nowy Rok i do zobaczenia po Nowym Roku. 

Dziękuję za udział w obradach i zamykam IX sesję Rady Powiatu w Śremie o godzinie 1324. 

 

Protokołowała: 

Elżbieta Lewandowska – Jaśniak  

 


